
[Skriv her] 

 

 

Generalforsamling Aalborg Basketball Klub 
Tirsdag d. 16. april 2024 kl. 18.00 – 19.30 

Klublokalerne Hasseris Gymnasium 

 

 

Referat 

 

1. Formanden byder velkommen – der er aktiviteter i hallen for spillerne 

 

2. Valg af dirigent: Nicolai valgt – valg af referent: Sanne valgt 

 

3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år v. formand Josephine Gilbert 

 
Bestyrelsens beretning 2023/2024 

 
Sidste sommer tiltrådte den nuværende bestyrelse. Det var en helt ny bestyrelse med kun et medlem fra den tidligere 
bestyrelse, samt en kasserer uden for bestyrelsesarbejdet.  
 
Det har blandt andet betydet, at vi har afholdt 10 bestyrelsesmøder. Meget tid er gået med at finde ud af hvordan klubben 

hænger sammen og at lære hinanden at kende.  
 
Klubben har i den forgangne sæson haft 12 hold og været tilmeldt hold i 14 turneringer. Fra U9 Grand prix til 1. division 
damer og herrer. Vi har oplevet en vækst i medlemmer fra ca. 309 i 2022 til 357 i 2023. Ud af disse 357 medlemmer, har 
348 spillet i den aktuelle sæson 2023/2024.  
 
Til at stå for træningen har vi på nuværende tidspunkt 26 trænere tilknyttet de forskellige hold. Trænerne er en af de 
bærende kræfter i ABK og uden dem var der slet ingen træning. Så tusind tak til alle trænere og andre i klubben der har 
trådt til og gjort det muligt at spille basketball i ABK. Igennem sæsonen har et af vores fokus punkter været at skabe gode 
forhold for trænerne blandt andet ved at skabe en tættere dialog mellem bestyrelsen og trænergruppen. Det har 
eksempelvis betydet, at vi inden sommerferien mødtes både den nye bestyrelse og trænergruppen for at lære hinanden at 
kende. Derudover inviterede vi, med støtte fra SIFA, til julefrokost for trænere og bestyrelsesmedlemmer.   
Et andet bærende element for at kunne afvikle træninger er faciliteter. Sæsonen 2023/2024 må siges at være kendetegnet 
ved faciliter i forfald. Vandskade i stadionhal 1 i starten af sæsonen, efterfulgt af vand i stadionhal 2 ved både regn og 
tøsne gentagende gange i løbet af vinteren kombineret med en hal i Hasseris med både gulv og kurve langt over sidste 
salgsdato. Også elektronikken gav op denne sæson og vi har været nødt til både at købe nyt 24 sekunders ur og 
scoreboard.  
 
Dette har tilsammen betydet et væld af aflysninger, ofte med kort varsel. Både af træninger og kampe. Udover den 
umiddelbare frustration forbundet med aflysningerne har det også betydet et helt vanvittigt forår i forhold til at få afvikle t 
kampe. Det har ikke været et sjovt år at være turneringsleder.  
Vores to fokusområder for arbejdet i bestyrelsen denne sæson har været “kommunikation” og “fællesskab”.   
For at forbedre kommunikationen har vi: 

• Øget informationsstrømmen via sociale medier, med information om hvad der foregår i klubben og 

diverse resultater.  

• Udsendt nyhedsbreve med vigtig information 

For at øge fællesskabsfølelsen har vi: 

• Afholdt stort opstartsarrangement for alle klubbens medlemmer og familier 
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• Juleafslutning for ungdomsholdene 

• Hold afsted til Limfjordscup 

• Hold afsted til Aarhus Basketball Festival 

Derudover har vi arbejdet med følgende: 

• Udviklingstræning om fredagen for alle 

• Talenttræning 

• Zo’s camp både i efterårsferien og vinterferien 

• Deuce Camp i påskeferien 

• Samarbejde med DBBF om Regionstræning for U14 i Aalborg 

Resultater: 

• 7 spillere udtaget til ungdomslandshold (U15 både piger og drenge samt U17 og u18) 

• U15 Mesterrække har kvalificeret sig til final 4 i København 

• U15 Grand prix piger ubesejret 

• 1. division herrer bronzemedalje til pokalturneringen 

Af andre nye tiltag denne sæson kan nævnes cafeen, hvor det igennem sæsonen har været muligt at købe snacks og 
drikkevarer under hjemmekampe. Dette er med til at tjene penge til klubben. Det er desuden værd at fremhæve at under 
Deuce camp var næsten alle hold repræsenteret til at give en hånd.  
 
Kommende sæson 
 
Kommunikation 

• I den kommende sæson ønsker vi fortsat at have fokus på gennemsigtighed og god kommunikation i alle 
aspekter af klubben. Både hvad vi i bestyrelsen laver omme bagved i løbet af sæsonen, hvad der rør sig i 
klubben og at information når frem til dem der har brug for det.  

Skabe gode forhold for trænere 

• Øge mængden af trænere  

• Sammen med trænerne se på hvordan vi kan gøre forholdene endnu bedre.  

Synligt årshjul og tilbagevendende aktiviteter 

• Vi arbejder hen i mod at få så mange af de tilbagevendende aktiviteter meldt ud i starten af sæsonen. 
Eksempelvis opstartsarrangement, juleafslutning fælles stævner  

Løfte i flok 

• Vi har brugt den forgangne sæson på at lære hvordan klubben hænger sammen og er gået i gang med at 
identificere de forskellige opgaver der skal til for at få det hele til at køre. vi kommer til at arbejde endnu mere på 
at bryde opgaverne ned, så de bliver mindre og mere konkrete. Så håber vi det vil opleves nemmere at træde til 
og give en hånd med.  

I den kommende sæson kommer vi til at samle vores kommunikation og diverse administrative opgaver i holdsport, som 
nogle af jer kender. Det vil Nathalia uddybe senere. 
Ny turneringsleder 

• Til den kommende sæson har vi lavet en aftale med Brynjar om at overtage arbejdet som turneringsleder i 
klubben.  

• Alonzo vil i den kommende tid sætte ham ind i tingene og overlevere opgaven.  

• Kort præsentation 
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Der var ingen kommentarer eller spørgsmål til beretningen 

 

4. Forelæggelse af det reviderede regnskab for det forløbne år til godkendelse 

Vi har haft medlemstilgang, men desværre også øgede udgifter.  

Samlet set taber klubben penge – der har været et underskud på ca. 95t  

Der stilles spørgsmål til et par af posterne: 

Der spørges til udgifterne 

a. Forslag om at vi søger refusion af udgifter på ure: kommunen har tilbudt at betale halvdelen af 

udgiften.  

Magnus foreslår, at vi rækker ud til Streetball Aalborg ift. medfinanciering af ure, som kan flyttes 

med udenfor. 

b. Forslag om at vi tænker mere kommercielt ift. indtægter – kontaktinformationer gives til bestyrelsen 

 

Regnskabet godkendes 

 

5. Forelæggelse af bestyrelsens budgetforslag, indførsels af nye IT systemer (holdsport og nyt 

økonomisystem) samt heraf følgende vedtægtsændringer, kontingent og kørselstilskud for den 

kommende sæson til godkendelse 

 

• Bestyrelsen foreslår kontingentstigning på ca. 30 % 

Nye satser pr. hold pr. halve år: 

U5/7: kr. 600 (ikke længere gratis bold og t-shirt) 

U9: kr. 700 

U11: kr. 1300 

U13 og U15: kr. 1500 

Seniorhold: kr. 1600 

 

• Bestyrelsen foreslår desuden pause for kørselsgodtgørelse for en sæson foreløbigt 

 

Disse forslag vil forventeligt give et brutto resultat på 164t 

Bestyrelsens tanker og mål for fremtiden: 

• Bestyrelsen stiler mod at øge antal sponsorater – fugle på taget 

• Turneringsansvarlig: aftale om 4200 kr. pr. mdr. + telefon 

• Bestyrelsen forventer ingen ekstraordinære omkostninger næste sæson 

• Bestyrelsen implementerer Holdsport, som fælles platform fra næste sæson 

 

Kommentarer og spørgsmål:  

Der har været nylige kontingentstigninger. Opfordring til at øget kontingent er en risiko ift. studerende 

ikke kan have råd til at træne samt at prisen skal afspejle det tilbud man får, som spiller.  

Vi har spillere på ventelister og så længe de ikke kommer ind, stiger indtægterne heller ikke. 

 

Svar bestyrelsen: vi kæmper med kommunen ift. haltider og forhold. Vi er en lille sportsgren og 

bestyrelsen har brug for hjælp fra medlemmer til at gøre  
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Spørgsmål til hvorfor kontingentet er differentieret: 

Der er større udgifter og mindre tilskud til de yngre spillere og hold 

 

Stadionhal 2 – taget laves i sommer, så vi får forhåbentlig ikke de problemer igen næste sæson 

Vi har tider, vi ikke får brugt. Det bliver  

 

Forslag om kørselsgodtgørelse tages ikke godt i mod. Der er en deltager, som opponerer ift. dette med 

argumentet at seniorspillerne og de spillere, som klarer sig godt straffes, fordi de skal køre længere 

væk. 

 

Forslag om, at vi i højere grad søger sponsorater til at betale kørsel. 

Forslag om, at vi i stedet for at pausere, sætter en bagatelgrænse. 

Forslag om, at vi sætter fokus på at samkøre og skiftes på de enkelte hold og lave retningslinjer for 

dette. 

Forslag om at holdene samler penge ind – søger sponsorater osv. 

 

Kommentar: bestyrelsen mangler hænder. Hvis vi var mange flere, som løftede, så kunne vi meget 

mere. 

Der er brug for at forældrene bakker meget mere praktisk op om klubben – til kampe, til opgaver osv. 

 

--- 

 

Der skal stemmes om kontingentstigning:  

Flertallet stemmer for. Forslaget vedtages. 

29 for/ 3 i mod 

 

Der skal stemmes for at kørselsgodtgørelsen bortfalder:  

Flertallet stemmer for. Forslaget vedtages. 

27 for/ 5 i mod 

 

Der skal stemmes om det fremlagte budget: 

Vedtages enstemmigt. 

 

Bestyrelsen lytter sig til, at der er en bekymring for om der skal gøres noget for studerende spillere.  

Det tages op på det førstkommende bestyrelsesmøde. 

 

6. Behandling af indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag 

 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

Formanden er på valg (ordinært valg): 

Josephine accepterer genvalg - vælges 

Næstformanden er ikke på valg, men da Peter ønsker at trække sig, er der valg til denne post: 

Bestyrelsen foreslår Martin Brath – Martin accepterer forslaget – vælges (1 år) 

Kasserer er ikke på valg, men da Vicki ønsker at trække sig, er der valg til denne post: 

Martin Worm Markussen stiller op – vælges (1 år) 

Turneringsleder: Brynjar Björnsson stiller op – vælges 
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Ungdomsansvarlig er på valg (ordinært valg): 

Sanne accepterer genvalg – vælges 

Menige medlemmer (ordinært valg): 

Nathalia genopstiller – vælges 

Lisbeth genopstiller – vælges 

Claus genopstiller – vælges 

Kasra stiller op – vælges 

 

8. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen 

Margit genopstiller – vælges 

Pernille Skyum stiller op - vælges 

 

9. Valg af revisor og revisorsuppleant 

 

Revisor: Martin Emil Mølgaard modtager genvalg – vælges 

Revisorsuppleant: Nicolai tilbyder sig - vælges 

 

10. Eventuelt 

Vedtægtsændringer vil foreslås ifm. indførelse af Holdsport ifm. Ekstraordinær GF 

 

 

Således opfattet / Sanne Holm 


